
Hjerm Landsbyordning, den 17.09.2019 

  

      

REFERAT: Bestyrelsesmøde tirsdag d. 17.09.2019 kl. 17.00 – 20.00 Dagtilbuddet. 

Mødedeltagere: Inger, Henriette, Kristina, Mie, Nicole, Jette, Erik, Lillian, Bettina, Anders og Vinni. 

Fraværende: Eleverne. 

 
1. Orienteringspunkter (OP) (17.00 – 17.30 VSH, AJA) 

➢ Orientering udsendt (VSH/AJA) 

➢ Elevrådet (Elevrådsformand) 

➢ Personale (Bettina/Lilian) 

➢ Bestyrelsen (Formanden/næstformanden) 

Referat: 

Dagtilbud:  

- Vi flytter ind i kryberummet meget snart. Der bliver dog et par dage, hvor taget skal lægges på. 

- Vi starter op på at uddanne to fyrtårne i forhold til den nye styrkede pædagogiskes læreplan. Fælles for hele 

kommunen. 

- Sangpædagogen starter et intens forløb op d. 6. november i forhold til projekt Sangglad.  

- Vi er kommet godt i gang med udegruppen. 

Personalet i Dagtilbuddet: 

- Dagplejen kommer med i en del af projektet. 

- Dejlig bedsteforældredag både i vuggestuen og børnehaven 

- Vi har holdt høstfest, hvor børnene havde pyntet op og lavet en del af maden.  

Personalet i Skolen: 

- Der er 2 fra personaler der er på musik kursus 

- FKU har sat de forskellige fælles aktiviteter på papir. Her står også hvem der er ansvarlig 

- Indskolingen arbejder med den undersøgende tilgang i forhold til toiletforholdene 

- Morgensang: de forskellige klasser skiftes til at afholde det 

- Fagdag torsdag 

Bestyrelsen: 

- Humlum er i gang med de indledende forberedelser til at blive Landsbyordning. De vil gerne have gode ideer 

fra Hjerm Fællesbestyrelse. 

- Klasserne kan søge Støtteforeningen, hvis de mangler f.eks. sjippetov og bolde. 

 

2. Økonomi (AJA) (OP) (kort opfølgning) (17.30 – 17.45) 

➢ Gennemgang og forventning. 

Referat: 

Det ser fint ud i alle afdelinger. Alle kommer ud med et plus. 
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3. Orientering ang. indstilling om godkendelse af Landsbyordning. (17.45 – 18.15) AJA/VSH 

- Vi har modtaget oplægget til politikkerne, samt en uddybning af hvad der forventes af vores svar, 

de er hermed vedlagt dagsorden. Vi snakker om disse på mødet, med henblik på at dele opgaven 

omkring høringssvar ud imellem os. 

Referat: 

Vi har endnu ikke fået at vide, hvad vi skal sende mht. godkendelse af Landsbyordningen. Men det er 

begyndt at blive arbejdet med udformningen. Bestyrelsen, personalet og ledelsen skal sende noget ind 

først i 2020. Afgørelsen kommer inden sommerferien 2020. 

 

4. Funktionsbeskrivelse for primærpædagoger ang. PPR samt 

Princip for klassedannelse i skolen    (18.15 – 18:30) VSH 

- Til orientering og godkendelse i bestyrelsen. 

Referat: 

Primærpædagog: Godkendes med en tilføjelse af, at pædagogen fortæller til forældrene hvem der er 

primærpædagog for deres barn. 

Klassedannelse: Det er ene og alene skolelederen der har ansvaret for at danne klasserne. Derfor har vi 

ikke en funktionsbeskrivelse. 

 

5. Oplæg til udbygning af legeplads og udeareal i børnehave. (18:30 – 19:00) VSH 

- Fremlæggelse af personalets tanker omkring udbygning af legeplads i dagtilbuddet. 

Referat: 

Der er nedsat et udvalg blandt personalet der skal komme med et langsigtet forslag. 

 

6. Opsamling fra strategiseminar (19:00 – 19:30) EJ (bestyr.) 

- Hvad fik bestyrelsen med sig hjem af indtryk fra seminariet. 

Referat: 

Det var et meget lærerigt strategiseminar både fagligt og socialt. Vi fik fundet 4 begreber – nysgerrighed, 

fællesskab, faglighed og livsduelighed -  og skal arbejde videre med dem i hver afdeling. 

Bestyrelsen skal have lavet Landsbyordningens værdigrundlag. 

Der kommer en kort fortælling til forældrene om de 4 begreber til foredraget i november. En narrativ 

fortælling. Til godkendelsen af Landsbyordningen vil der blive lavet plakater der bliver vist frem. 

Der arbejdes på at planlægge et fyraftensmøde i januar, hvor der fremlægges plakater for de forskellige 

afdelinger. 

Bestyrelses holder arbejdsdag fredag d. 01.11 kl. 12 i Naturhuset, hvor de arbejder med værdigrundlaget. 

Erik, Nicole og Mie kommer med et forslag. 
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7. Gennemgang af trivselsundersøgelse 0. – 3. kl. samt 4. -6. kl. (19:30 – 19:50) AJA 

- Præsentation af trivselsundersøgelsen fra 2018/19, som grundlæggende ser rigtig fin ud. Denne kan 

udskydes hvis tiden skrider. 

Referat: 

Hjerm skole har en god trivselsrapport. Vi ligger over midten eller i toppen i forhold til landsgennemsnittet 

i vores skolefamilier, men der er altid noget at arbejde på, for at det kan holdes ved lige eller blive 

forbedret. 

 

8. Den gode historie 

Referat: 

Erik har skrevet et indlæg vedr. Landsbyordningens strategiseminar på Facebook.  

 

9. EVT 

Til foredrag i Hjerm Landsbyordning kommer forældre gratis ind. For alle andre tager vi betaling ved 

indgangen. 

 

 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Ønsker: 

- Det vil være godt at kunne holde strategiseminar igen til næste år. 


